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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az interpelláció címe: "Mikor tervezi a kormány, hogy a külföldi multinacionális cégek helyett 
a magyar gazdákat és az agráriumot támogassa intenzívebben, akiknek a mostani helyzetben 
szó szerint a lét a tét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Hazánk elsősorban mindig is mezőgazdasági adottságaira tudott támaszkodni a történelem során. A 
magyar gazdák azonban nem tudnak a magyar kormányra támaszkodni ebben a vészterhes 
időszakban, hiszen a megnövekedett terheik enyhítése helyett továbbra is a multiknak járó végtelen 
támogatás és újonnan a külföldi munkavállalóknak épített akkumulátorgyárak a kormány 
gazdaságpolitikájának legfőbb iránya.

A koronavírus időszaka is bebizonyította, hogy mekkora katasztrófához és pánikhoz tud vezetni, ha 
egy ország kiszolgáltatott az élelmiszerbeszerzés terén, s most erre tett még rá egy lapáttal az óriási 
élelmiszer infláció. Hazánknak a mezőgazdaság talpra állításával ismét Európa éléskamrájának 
szerepét kellene betöltenie a mi álláspontunk szerint.

Azonban a jelen valósága azt mutatja, hogy a békeidőben is nehéz helyzetben lévő agrárszektornak 
az infláció és a háború csak tovább növelte a terheit, a túlzott bürokrácia, az új támogatási 
feltételrendszer, amelyre nem volt hagyva elég átállási idő, a támogatások sok esetben történő 
visszatartása sok gazdálkodót teljesen ellehetetlenít. Ebben a szektorban éreztetik 
leghatározottabban hatásukat a magas üzemanyag és input anyag árak, valamint tovább rontja a 
helyzetet a jelentős volumenű gabonaimport miatt csökkenő felvásárlási árak alakulása, valamint a 
humán erőforrás földekről gyárakba terelése is!

Az uniós gazdálkodóknak, így a magyar gazdáknak is szigorú előírások mellett, termékeikkel 
alaposan bevizsgálás után szabad csak kereskedniük. De ez a szabályozás nem vonatkozik a 
hatalmas mennyiségben hazánkba beáramló, silány minőségű, kétes eredetű és akár egészségre is 
veszélyes keleti szomszédunk által termelt gabonára. Az előző években tapasztalt 50-60 ezer tonna 



helyett több mint egymillió tonna gabona és olajos mag érkezett Ukrajnából.

A magyar terménypiacon kritikus helyzet alakult ki. A magyar búza - hiába nagyságrendekkel jobb -
eladhatatlan, a betakarításkorihoz képest a felvásárlási ára 25, a napraforgóé 35%-ot, az árpa csak 
nem 70%-ot esett, sőt a hazai gabona és olajos magvak felvásárlása szinte leállt. Az ukrán dömping 
miatt a világpiacon is jelentősen csökkentek az árak, ami az exportnak sem kedvez, és a magyar 
búza eddigi célpiacai is az olcsó, de silány ukrán búza irányába fordultak.

Hatalmas bajban van a magyar agrárium! A Mi Hazánk az egyetlen politikai erő, amely a dúsgazdag
multik helyett a magyar kis- és középvállalkozásokat, a dolgozókat, a magyar gazdákat támogatná 
kiemelten. Önöknek tizenhárom évük volt, hogy elkezdjék felépíteni a magyar nemzetgazdaságot, 
ami mindez idáig nem sikerült, s most még a stratégiai irányt is rosszul választják meg.

Mikor tervezi a kormány, hogy a külföldi multinacionális cégek helyett a magyar gazdákat és az 
agráriumot támogassa intenzívebben, akiknek a mostani helyzetben szó szerint a lét a tét?

 

Várom érdemi válaszát!
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